
Meditatie
Door de Koning voor de Koning (Lukas 9:12-20)

Wanneer de Heere Christus vijfduizend mensen spijzigt uit zijn gouden Handen, 
waarin uit vijf broodjes en twee visjes overvloed van spijze toevloeit en gedis-
tribueerd wordt, maakt zich een enthousiasme meester van de harten van de 
vijfduizend. Zij beseffen dat deze Mens met God van doen heeft. Indien Deze 
van God niet is!? Zij belijden dat Hij de Profeet is! De profeet, Waarvan Mozes 
gesproken heeft. Het is ontluikend besef. Een vorm van aanzet tot geloof. Maar 
geen geloof waar Christus op aan kan .Hiervan geldt dat Jezus Zelf hun Zich-
zelf niet betrouwde, omdat Hij hen allen kende, omdat Hij wist wat in de mens 
kan zijn, ook al geloven nog zovelen nog zozeer in zijn Naam. Wanneer de vijf-
duizend gaan geloven, dat Jezus de grote Profeet is Die komen zou, maakt 
de Heere Zich uit de voeten. Hem is bekend dat de mensen Hem met geweld 
koning willen maken.
Er is vandaag ook veel geweld. Verheerlijking van de revolutie. Zelfs beroep 
op bijbelse begrippen van recht en gerechtigheid. Besef althans, dat Christus 
een navolgingswaardig voorbeeld heeft achtergelaten. Om niet toe te geven 
aan geweld. Wij willen met geweld Hem koning maken. Langs de weg van de 
revolutie Hem aan het hoofd te stellen van een aards rijk. Onbekend met de 
stelregel dat niet door kracht of door geweld het Koninkrijk komt, maar door de 
Geest van God.
Als staatkundig gereformeerden hoeven we niet hoogmoedig en laatdunkend 
neer te zien op dit gedoe, dat wij in allerlei moderne versies ontdekken. Doen 
we niet hetzelfde met onze zogenaamde zuivere beginselen? Willen wij die 
beginselen niet op ongeestelijke wijze laten heersen? Niet volgens de Geest, 
maar langs de weg van kracht en geweld? Willen we niet heersend optreden 
waar we behoren te dienen? Vaak hoor ik mensen zeggen: ,,Die bekeerde pre-
diker, die begenadigde man, waar ik achting voor koester, zou minister, zou 
minister-president moeten zijn! Met alle respect voor de persoon in kwestie, 
hij kan een begenadigde man zijn en waarlijk een kind van God, maar niet-
temin kunt u, evengoed als de schare Jezus koning wilde maken, hem op een 
volkomen vleselijke en aardse wijze willen verheffen. Er zijn zoveel schadelijke 
wegen ook in ons midden. De oude zuurdesem moet radicaal uitgebannen en 
weggedaan worden. Het is nuttig en nodig dat elkaar in alle liefde te zeggen en 
te verzekeren. Want de geestelijke strijd moet met geestelijke wapenen in gees-
telijke handen worden gestreden. Thans meer dan ooit.
Laten we eens tot de grond toe uitzoeken of wij met al onze staatkundige gere-
formeerdheid evengoed niet bezig zijn om als de vijfduizend Christus op onze 
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manier koning te maken. Met geweld. Met wettische kracht en uit vleselijke 
macht. Het zou echt wel kunnen. Hij hoeft geen koning gemaakt te worden. Hij 
is Koning; Koning bij de bijzonderste gratie van zijn God. De Koning van Israëls 
God gegeven. Een gemaakte Koning! Of een gegeven Koning! Dat is het mach-
tige onderscheid. Dat is de toetssteen van waarachtige christelijke politiek. Een 
gemaakte koning die nooit zal bestaan zal. Of een gegeven Koning. 
Op dat beslissend criterium moeten we vandaag en morgen en zolang God dit 
gebruiken wil onze politiek toetsen.
Laat ons staatkundig gereformeerd zijn (Psalm 89:8).

SGP-Partijrede van Ds. H.G. Abma in 1973

w w w . b o u w r a a d h u i s . n l

Markt 2  4416 AH Kruiningen
Postbus 4  4416 ZG Kruiningen

T (0113) 57 17 58 
F (0113) 57 38 94

E info@bouwraadhuis.nl

Ontwerp

Voorbereiding

Uitvoering

Gebruik

Planontwikkeling, architectuur, budgetbepaling

Bestek en tekeningen, bouwconstructies, aannemerselectie

Bouwcoördinatie, toezicht, budgetbewaking, oplevering

Brandveiligheid, wet milieubeheer

Bouwraadhuis, voor woning, utiliteits- of bedrijfsbouw,
thuis in alle bouwfases!
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Van de redactie
Wat gaan de ontwikkelingen snel. Zou de PVV eerst niet tornen aan de ‘weiger-
ambtenaar’, inmiddels hebben ze met Groen Links ingestemd om geen ruimte 
meer te bieden aan ambtenaren die geen ‘huwelijken’ sluiten tussen mensen van 
hetzelfde geslacht. Dat de motie werd aangenomen, kwam tamelijk onverwacht. 
Een meerderheid in de Kamer wilde trouwambtenaren weliswaar verplichten 
homo ‘huwelijken’ te sluiten, maar de verwachting was dat de gedoogcoalitie van 
VVD, CDA en PVV er geen interne problemen over wilde. Doordat de PVV zou 
gaan schrijven aan een tijdrovend initiatiefwetsvoorstel om weigerambtenaren te 
verbieden, leek de kwestie op de lange baan te gaan. De PVV zou initiatieven 
vanuit de oppositie daarom niet steunen. Maar zie wat gebeurde op 15 novem-
ber. Hierbij ook de SGP flink voor het hoofd stotend, want deze partij is nogal 
eens nodig om een nipte meerderheid voor de (gedoog) coalitie te bewerkstel-
ligen. Zo zie je dat de partij (PVV) die nogal op wat sympathie uit onze achterban 
kon rekenen, een onbetrouwbare en onberekenbare partij is.
Van landelijk naar provinciaal. Onze PS leden schrijven altijd graag en actueel 
in ons Reimerswaalse clubblad. Het gaat in dit nummer over de Vlaketunnel, 
Schorebrug, Zeeland als krimpgebied en een terugblik op de verkiezingen.
Van provinciaal naar gemeentelijk. Ook in dit nummer weer verschillende bijdra-
gen van onze bestuurders. De moeite waard om te lezen. Rien Sinke schreef een 
boeiend artikel over ds. G.H. Kersten en de oprichting van de SGP. Tellen we 
daarbij de bijdrage van de Jongeren bij en de Vergadervaria, kortom alle artikelen, 
dan is dit boekje weer heel interessant om te lezen. De redactie heeft weer met 
veel genoegen dit boekwerk samengesteld. We hopen dat u het met genoegen 
zult lezen. 
Bij deze ook aan de adverteerders weer een woord van dank! Want: zonder trans-
port, adverteerders, staat alles stil. Grote waardering hebben we voor allen die 
hun medewerking weer verleenden voor ons boekje.
Stien Lokerse heeft aangegeven te willen stoppen als redactielid. Inmiddels heeft 
hij ook voor een vervanger gezorgd, Maarten Both. Stien, vanaf deze plaats zeg-
gen we je hartelijk dank voor de prettige wijze waarop we altijd mochten samen-
werken, en de gedegen artikels die je voor ons blad hebt geschreven. Je stak hier 
veel tijd in, ging tot diep in verkiezingsnachten door met het werk en leverde stipt 
op tijd je pennevruchten in. Het ga je goed. En Maarten, van harte welkom in de 
redactie.

C. van Burg
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Van de voorzitter
Op de avond waarop ik dit artikel schrijf, denk ik terug aan de afgelopen zon-
dag. Zoals bij velen van u het geval was, kwam Zondag 39 van de Heidelbergse 
Catechismus aan de orde. ‘Dat ik mijn vader en mijn moeder, en allen die over 
mij gesteld zijn, alle eer, liefde en trouw bewijze (…) aangezien het Gode belieft 
ons door hun hand te regeren’.
De week daarvoor, tijdens de Algemene Beschouwingen, hebben we allemaal 
gelezen of gezien hoe Wilders tijdens de vergadering van de Tweede Kamer 
de minister-president de inmiddels beruchte woorden toeslingerde: ‘Doe toch 
eens normaal, man’. Je vraagt jezelf af waar we toch terecht zijn gekomen met 
ons Nederland. Zo functioneert deze man, en zo wil een groot deel van Neder-
land het. Een land krijgt immers de regering die het verdient. 
Deze manier van optreden moet elke rechtgeaarde SGP-er tegen de borst stui-
ten. We volgen als partij onze regering heus niet kritiekloos, maar we bejegenen 
hen wel met respect. Zo hebben onze vaderen dat ook altijd gedaan. In het 
Wilhelmus beluisteren we dat ook: De koning van Hispanje, heb ik altijd geëerd. 
We weten allemaal hoe Philips de Tweede zich opstelde tegenover degenen die 
de Roomse Kerk vaarwel zeiden en toch: een positie innemen die overeenkomt 
met de lijn van de Catechismus. ... eer, liefde en trouw bewijze….
En nu we het toch over Wilders hebben, laten we in onze kringen ook ons oor 
eens te luisteren leggen. Ik hoorde toch hier en daar, zo rond de Tweede Kamer-
verkiezingen, in onze kringen nogal sympathieke geluiden over het stemmen op 
Wilders. Dan zegt men: ‘Die man durft tenminste te zeggen waar het op staat! 
Die zegt eindelijk eens hardop wat wij al zo lang vinden’. Het schijnt ook zo te 
zijn dat er in ons volksdeel best heel wat mensen zijn die op de PVV gestemd 
hebben. Beste mensen, als we dan nog een keer de citaten uit onze Catechis-
mus er naast leggen, dan is de conclusie toch duidelijk? De manier van politiek 
bedrijven bij deze man heeft niets, maar dan ook niets met het christelijk geloof 
te maken. Ook al heeft hij het soms over de joods-christelijke wortels van onze 
samenleving. We geven onze kostbare stem toch niet aan deze man die zelfs 
alle vormen van fatsoen met voeten treedt? In plaats van alle eer, liefde en 
trouw is het bij hem alle spot, hoon en verachting. Schandalig!
We laten het niet alleen bij deze woorden. We moeten ook nog iets anders zeggen. 
Ons allen past ootmoed en een oprechte schuldbelijdenis. Wat erg dat het zo gaat 
in ons vaderland, wat vroeger wel het Israël van het Westen genoemd werd. Laat 
ons land en volk een artikel in ons persoonlijk gebed mogen zijn. En, wat nog die-
per gaat, is de situatie in ons land wel eens persoonlijke schuld geworden? Dan 
zou ons gebed anders worden. Hoe weldadig doet het dan aan als we lezen hoe 
onze Van der Staaij tijdens diezelfde vergadering z’n collega’s toespreekt. ‘Het 
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beste adres voor echte zekerheid is niet het kabinet of de SGP, maar staat op de 
zijkant van de twee-euromunt: God zij met ons. Dat is de bede en de belofte voor 
iedereen die op Hem vertrouwt. (..) We kunnen beter terecht bij het Koninkrijk der 
hemelen.  (…) Toen eenmaal aan Jezus Christus werd gevraagd waar het in dit 
leven om draait, gaf Hij aan: God liefhebben boven alles en de naaste als onszelf. 
Dat is het appél dat ook nu nog tot ons komt. Het is een fundamentele visie in 
een notendop: Vrees God, houd Zijn geboden. Met dat kompas in de hand blijven 
we werkelijk op koers’. Kijk, dat is een geluid wat waard is beluisterd te worden. 
Moedig, om dat anno 2011 zo onder woorden te brengen!
Nu nog even iets ‘Reimerswaals‘. Ik was er samen met een heleboel partijgeno-
ten op 29 april jl. getuige van hoe ons raadslid dhr. A. van Stee benoemd werd 
tot Lid in de Orde van Oranje-Nassau. Hij was o.a. 25 jaar raadslid voor de SGP. 
Dat was een goed samenzijn. Op de hem eigen wijze sprak hij de aanwezigen 
toe. U weet wel hoe dat gaat. Dan komt er wel eens een woordje onvervalst 
Zeeuws tussendoor, maar het komt wel uit het hart. Je kon merken dat er voor 
hem zaken zijn die belangrijker zijn dan een lintje van de koningin. Welnu, we 
wensen hem die onderscheiding van harte toe, die de Heere niet geeft vanwege 
onze prestaties, maar alleen uit genade.

S.D. van Koeveringe

 

Zijde planten en bloemen 
Mooie kwaliteit en steeds wisselend assortiment  

  
Ook zeer geschikt voor kantoorinrichting en showrooms 

  
 
  

 

Openingstijden: 

Maandag  13.00-17.00 uur 

Woensdag  09.30-12.00 uur 

Donderdag 09.30-12.00 uur 

Vrijdag  13.30-17.00 uur 

Zaterdag  09.30-15.00 uur 

  

Bloemenhandel Lokerse - Capelleweg 7 - Kruiningen 
tel: 0113-383063   e-mail:  trentehof@kliksafe.nl 

 
 

Nieuwe collectie zijdebloemen



schildersbedrijf

saman v.o.f.

Valckenisseweg 41-43
4411 BP Rilland-Bath
Tel. (0113) 55 13 39
Fax (0113) 55 16 29

Voor al uw
schilderwerk

naar…

HOEKMAN
installatiebedrijf

HOEKMAN
tussen de scheldes

Valckenisseweg 34 
4411 BR 

RILLAND-BATH

Telefoon: 
0113 - 55 13 84

Fax: 
0113 - 55 26 25

info@hoekman-tussendescheldes.nl
www.hoekman-tussendescheldes.nl
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Marijkelaan 11  •  4401 GE  Yerseke  •  T. (0113) 57 26 20
E. info@baaij.nu  •  I. www.baaij.nu

...ook 
de onze

Uw wens... Uw zorg... Uw zaak...

belastingzaken – administraties – adviezen
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Uit de Tweede kamer
In de bres voor de Hedwigepolder

‘Geen dierber’ plek voor ons op aard, geen oord ter wereld meer ons waard, 
dan, waar beschermd door dijk en duin, ons toelacht veld en bosch en tuin; waar 
steeds d’aloude Eendracht woont, en welvaart ‘s landsmans werk bekroont, waar 
klinkt des Leeuwen forsche stem; ‘Ik worstel moedig en ontzwem!’ Het eerste 
couplet van het Zeeuwse volkslied geeft misschien nog wel het best aan waarom 
de emoties rond het ontpolderen van de Hedwigepolder zo hoog oplopen. Ont-
poldering van de Hedwige zou nodig zijn om voor natuurherstel in het Wes-
terscheldegebied te zorgen. De SGP heeft zich altijd tegen deze ontpoldering 
verzet. Graag geven we een korte schets van de stand van zaken en onze visie. 

Den Haag vergeet nogal eens even een stap terug te zetten en met nuchtere 
blik zichzelf de vraag te stellen: waar hebben we het over? Dat geldt niet alleen 
het Mauro-debat, maar ook het getouwtrek over de Hedwigepolder. Het gaat 
om een kapitaalintensief project, of de Hedwigepolder nu onder water gezet 
wordt of de polders bij Ritthem. Meer dan 100 miljoen euro is nodig om het 
te realiseren. Daar komen de jaarlijkse beheerkosten nog bovenop. Kapitaal-
intensief, terwijl de hele streek tegen is, het veel negatieve energie oplevert en 
de gewenste natuurontwikkeling nog ongewis is. Met hetzelfde geld kan in of 
bij andere natuurgebieden veel meer bereikt worden. Is dat rentmeesterschap? 
Wie heeft het lef om een echte pas op de plaats te maken?

Staatssecretaris Bleker heeft het gewaagd om de ontpoldering van de Hedwi-
gepolder van tafel te vegen en een alternatief op tafel te leggen. Op grond 
van een rapport van Deltares ziet hij kansen voor het ontpolderen van de Wel-
zinge- en Schorerpolder bij Ritthem en buitendijksnatuurherstel als alternatief 
voor de Hedwigepolder. Hoewel ook bij het alternatief landbouwgrond onder 
water wordt gezet, lijken de Zeeuwen daar wel de voorkeur voor te hebben. De 
Haagse SGP steunt daarom de route van Bleker. 

Geen eenvoudige opgave. Recent heeft eurocommissaris Potocnick een brief 
aan staatssecretaris Bleker gestuurd. Hij schrijft dat hij het alternatief voorals-
nog afwijst. Hij vindt de onderbouwing onvoldoende. De dreigende taal van de 
eurocommissaris is merkwaardig. De Westerschelde is dan wel Natura 2000 
gebied, maar lidstaten hebben veel vrijheid om te werken aan natuurherstel. Ze 
hebben in ieder geval geen toestemming vooraf nodig. Wij zouden graag zien 
dat de eurocommissaris een toontje lager zingt.
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En dan de Vlamingen. We zijn heel benieuwd of het kabinet de Vlaamse rege-
ring zover krijgt dat zij het alternatief accepteren en daar ook de portemonnee 
voor trekken. Er zijn duidelijke signalen dat de Belgen graag de Hedwigepolder 
onder water willen zien staan, omdat ze de haven van Antwerpen uit willen brei-
den. De Hedwigepolder zou dan kunnen dienen als natuurcompensatie. Aan 
deze verborgen agenda moet Nederland niet mee willen werken. Het maakt 
constructief overleg met de Belgen wel lastig. 

De discussie over natuurwaarden en natuurherstel heeft een hoog technocra-
tisch bureautafel-gehalte. Door de opeenvolgende ministers en de natuurorga-
nisaties wordt te vuur en te zwaard verdedigd dat belangrijke natuurwaarden 
in de Westerschelde er slecht aan toe zijn. Daarom zou herstel en ontpolde-
ring nodig zijn. Het is echter opmerkelijk dat de kwaliteit van de betreffende 
natuurwaarden bij aanmelding van de Westerschelde als Natura 2000 in Brus-
sel ‘goed’ is genoemd. Het is daarbij veelzeggend dat het ons veel moeite kost 
om hier de vinger achter te krijgen. Wordt vervolgd. 

Kees van der Staaij

 

Tijdredes D.V. 2012 

Kruiningen - donderdag 19 april 
• Ds. G.M. de Leeuw uit Ridderkerk
• Aanvang 19.30 uur
• Kerkgebouw Geref. Gemeente, Hansweertsestraatweg 1

Yerseke - woensdag 9 mei
• Ds. J.J. van Eckeveld uit Zeist
• Aanvang 19.30 uur
• Kerkgebouw Geref. Gemeente
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Vroonland 17 • 4401 JW Yerseke

Tel. (0113) 57 20 20

Fax (0113) 57 00 19

Voor al uw bouwactiviteiten

Oostdijk v.o.f.
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SPAREN

Hét adres voor SPAREN en 
met concurrerende rente:

 Dagelijks opvraagbare spaarrekeningen
 Spaardeposito (geld en rente staat vast)
 Kinderspaarrekening
 Zakelijke spaarrekening
 Sparen voor toekomst (fiscaal aftrekbaar)
 Gouden Handdruk

 
Uw fi nanciële dienstverlener
Boudewijn Nieuwenhuijse

Hogeweg 10 | 4401 BT  Yerseke | T: 0113 - 57 66 66
E: nieuwenhuijse@csnet.nl
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Ds. G.H. Kersten en de oprichting van 
de SGP
Laat ons de moed hebben te zeggen wie wij zijn…

Het waren de woorden van wijlen ds. G.H. Kersten gesproken te Middelburg 
tijdens de oprichtingsvergadering van de Staatkundig Gereformeerde Partij.

Op woensdag 24 april 1918 kwamen in de Segeersstraat te Middelburg de 
afgevaardigden van acht kiesverenigingen uit Zeeuwse gemeenten bij elkaar, te 
weten uit Aagtekerke, Waarde, Krabbendijke, Yerseke, Hoedekenskerke, Nisse, 
’s-Gravenpolder en Middelburg. Tevens waren er afgevaardigden van een aan-
tal kerkenraden van Gereformeerde Gemeenten uit Zeeuwse plaatsen, waar 
nog geen kiesvereniging was opgericht.
Het was wijlen ds. J.R. van Oordt uit Middelburg die deze vergadering opende 
en vervolgens hield ds. Kersten van Yerseke een toespraak. In deze rede riep hij 
de aanwezigen tot drie keer toe op: ‘Laat ons de moed hebben te zeggen wie 
wij zijn…’. 
Hij bracht onder woorden hoe buitenstaanders de toekomstige SGP-ers zou-
den zien: conservatief, zwaarmoedig en mystiek. De maatschappelijke waarde-
ring schatte hij laag in.
Dit alles verhinderde de aanwezigen niet om in datzelfde jaar opnieuw te Mid-
delburg samen te komen. Dit gebeurde op 7 mei. Toen waren er 31 aanwezigen.
Ook maar een handje vol mensen; maar het begin was er. Zeeland werd de 
bakermat van de SGP. De partij zou zich in de toe-
komst niet alleen beperken tot Zeeland en ook 
niet alleen tot de leden van de Gereformeerde 
Gemeenten.
Vanaf het begin waren de oprichters van de SGP 
het erover eens dat de partij geen kerkelijk karakter 
moest hebben. Zo bestond op 21 augustus 1918 
het dagelijks bestuur uit de volgende personen: 
ds. G.H. Kersten te Yerseke werd voorzitter en ds. 
R. Kok te Aagtekerke secretaris en de Christelijke 
Gereformeerde ds. Van der Vegt penningmeester.
Zo had de SGP een interkerkelijk karakter verkre-
gen. Aanvankelijk zou de partij klein blijven en lan-
delijk betrekkelijk weinig bekendheid genieten.
Op 5 mei 1921 werd voor het eerst het partijblad 
‘De Banier’ uitgegeven in een zeer klein formaat in 
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een maandeditie. In juli 1923 werd het een weekblad en zes jaar later in 1929 
werd het zelfs een dagblad en dat alles onder hoofdredacteurschap van ds. 
Kersten.
Hoe klein dit maandblad in 1921 ook was, het deed zeker zijn invloed gelden en 
wekte bij menigeen belangstelling voor de staatkundige belangen van ons land. 
Het wees de lezers er op, dat het van het grootste belang was, dat zoals ds. 
Van Lodensteijn het uitdrukte in zijn tijd: ‘de stem der waarheid’ in de vergader-
zaal des lands gehoord werd.
‘De Banier’ heeft er toe bijgedragen dat ds. Kersten in 1922 tot lid van de 
Tweede Kamer verkozen werd.
Het jaar 1922 was voor de SGP van groot gewicht. Toen werd immers ds. Ker-
sten tot lid van de Tweede Kamer der Staten Generaal verkozen.
Het was voor de meesten van die tijd een enorme uitkomst dat er een kandida-
tenlijst verschenen was, met ds. Kersten boven aan de lijst.
Velen konden nu tenminste weer gaan stemmen. Lange jaren was dit voor heel 
veel mensen, die de Gereformeerde beginselen onderschreven, niet doenlijk 
geweest.
Zij waren bij de stembus weggebleven of hadden met grote tegenzin hun stem 
uitgebracht op een persoon die toch eigenlijk niet de man was waar ze naar 
uitzagen.
Er werden 26.774 stemmen uitgebracht op de SGP en deze leverden de partij 
direct al één zetel op. Ds. Kersten was tevreden over de uitslag. Niet alleen over 
het succes van zijn partij, maar gelijk ook over de totale uitslag: zestig rechtse 
zetels en 40 linkse volksvertegenwoordigers. Hij zag daarin de zegenende hand 
van God waardoor het gevaar op revolutie was geweken.
Op 26 juli 1922 werd ds. Kersten beëdigd als lid van de Tweede Kamer. Het 
feit dat de dominee uit Yerseke als Kamerlid de eed op de grondwet moest 
afleggen veroorzaakte in de partij enige onrust. De grondwet immers was niet 
gebaseerd op de Bijbel en bevatte bepalingen die haaks stonden op het ideaal 
van de SGP.
Toenmalig hoofdbestuurslid Van der Meulen, schrijver van een artikel dat gericht 
was tegen genoemde inzichten, stelde dat het afleggen van de eed niet bete-
kende dat de partij het in alles met de grondwet eens was. Ondanks de kritiek 
bevatte de grondwet ook goede zaken zoals de omschrijving dat de Koningin 
regeert bij de gratie Gods.
De verkiezing van ds. Kersten tot lid van de Tweede Kamer was voor de partij 
een grote stimulans. Zijn bijdragen aan debatten werden in de meeste geval-
len in hun geheel opgenomen in het partijblad ‘De Banier’ en ook voorzien van 
commentaar.
Hij mocht een taal spreken waar invloed van uit ging en die in tal van jaren 
niet geklonken had in de parlementsgebouwen. Spottende buitenstaanders 
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beschimpten ds. Kersten en andere SGP-ers dat zij driehonderd jaar te laat 
geboren waren. Het gebeurde dat verschillende volksvertegenwoordigers uit 
bespotting zich afvroegen of ds. Kersten met een Dordtse Synode bezig was.
Het is geen geringe zaak geweest dat ds. Kersten te midden van bespot-
ting en felle vijandschap in de Tweede Kamer alleen drie jaar lang zijn positie 
heeft ingenomen. Maar door de hulp en de genade van de Heere mocht hij 
een getrouw getuige zijn en met beslistheid opkomen voor Gods Woord en 
de daarop gegronde aloude Nederlandse Geloofsbelijdenis. Hij mocht in alle 
duidelijkheid, eerlijkheid en openheid uitkomen voor de naam en de zaak des 
Heeren.
Eén van de zaken die in de beginjaren van de SGP in de regering aan de orde 
waren, was o.a. subsidieverstrekking t.b.v. de Olympische Spelen die destijds 
in ons land werden gehouden. Ds. Kersten stelde zich uitdrukkelijk tegen dit 
voorstel van de regering.
Dit werd hem zeker niet in dank afgenomen en zijn optreden in de Kamer werd 
in een landelijke cabaretvoorstelling bespottelijk gemaakt. De nacht van 10 
november 1925 staat in de geschiedenis bekend als de ‘nacht van Kersten’. 
In de late avond van 10 november werd door ds. Kersten een amendement 
ingediend tot opheffing van het gezantschap bij de Paus. Het amendement 
werd aangenomen met als gevolg dat het rooms-gereformeerde coalitiekabinet 
Colijn viel.

De algemene vergaderingen van de partij werden een keer per jaar gehouden, 
met uitzondering van die van 1919. Deze vergaderingen waren o.a. van bete-

kenis voor het saamhorigheidsgevoel onder 
te leden. Tot 1920 kwamen de afgevaardigen 
in Middelburg bijeen; daarna verschillende 
jaren te Rotterdam en vanaf 1940 hield men 
de partijvergaderingen te Utrecht. Het aantal 
bezoekers steeg sterk in de loop der jaren. 
Het hoofdbestuur moest dan ook diverse 
malen omzien naar een grotere vergader-
ruimte. Ir C.N. van Dis, die secretaris was van 
het hoofdbestuur, gaf het in ‘De Banier’ een 
verslag van de algemene vergaderingen; hij 
memoreerde dat de afgevaardigen ‘bemoe-
digd over de goede vergadering en de grote 
opkomst naar hunne haardsteden terugkeer-
den’.
Voor veel SGP-ers was het bijwonen van een 
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algemene vergadering een van de 
weinige gelegenheden dat een 
verre reis werd gemaakt. De groei 
van de partij werd weerspiegeld 
door het toenemende aantal kies-
verenigingen.
Bij de oprichting in 1918 waren 
er acht kiesverenigingen; in 1923 
waren er al 50 en in 1929 waren er 
140 kiesverenigingen bij de partij 
aangesloten. Ook werd in 1925 een 
tweede zetel in de Tweede Kamer 
behaald. Die zetel werd bezet door ds. P. Zandt en de uitslag van de verkiezin-
gen van 1929 bracht een derde zetel voor de SGP in de Tweede Kamer. Die was 
bestemd voor Ir. C.N. van Dis. 
De langzame groei werd gezien als een positief feit. Ds. Kersten sprak ervan 
in de Tweede Kamer dat langzaam maar gestadig de partij zich in de volks-
overtuiging wortelde. “Ik beken oprecht, dat die langzame groei door ons meer 
begeerd wordt dan het plotseling opkomen met een twee- of driedubbel aantal 
afgevaardigden. De Staatkundig Gereformeerde Partij worde niet een wonder-
boom, die in een nacht werd en weder in een nacht verging. En zou de partij 
klein blijven, ook dat was geen bezwaar, want de Heere kan zich bedienen, 
zowel van het grote als van het kleine’.
Luther begon alleen de strijd tegen het machtige rooms-katholicisme. De Water-
geuzen vormden maar een handjevol strijders tegen het Spaanse wereldrijk en 
toch was het resultaat van hun optreden groot. Die voorbeelden waren de SGP-
ers tot bemoediging, want “al is het getal der waarheidsgetrouwen klein, bij de 
Heere is kracht de sterkste en sluwste vijand neder te werpen.’
Zo hield ds. Kersten de partijleden voor.

M.W. Sinke, Waarde
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Margrietstraat 30
4401 EZ  Yerseke
tel. 0113 - 57 36 81
E-mail: info@burgtours.nl
Internet: www.burgtours.nl

- Meerdaagse reizen
- Dagtochten
- Schoolreizen
- Schoolkampen
- Bruiloften

- Huwelijksjubilea
- Familiereizen
- Personeelsreizen
- Verenigingen- Verenigingen
- Bedrijfspresentaties- Bedrijfspresentaties

Wij verzorgen het vervoer voor:

Zie ook onze recreatie verhuur-
mogelijkheden onder 'Toerisme'

U reist met luxe touringcars, 
die voorzien zijn van het Keurmerkcertificaat.die voorzien zijn van het Keurmerkcertificaat.

Vraag gerust 
eens een geheel 

vrijblijvende 
offerte aan.

Op onze nieuwe locatie, in een nieuw bedrijfspand, met een geheel nieuwe presentatie 
bieden wij voor zowel bedrijf als particulier een uitgebreide collectie werkkleding, vrije-
tijdskleding, veiligheidsschoenen en persoonlijke beschermingsmiddelen aan.

Wij zijn dealer van onderstaande merken:

HAVEP, ORCON, BJÖRNKLÄDER, BLÅKLÄDER, BRAM’S PARIS, SANTINO, US BASIC, 
ROM88, GRISPORT, ELTEN, EMMA, SAFETY JOGGER, NORTH SAFETY, PELTOR, 3M enz.

Wilt u uw kleding laten voorzien van uw bedrijfslogo en/of -naam? De mogelijkheden die 
wij u bieden zijn: borduren, transfereren of zeefdrukken. Bij grote aantallen kan dit direct 
ingeweven worden in het artikel. Vraag een offerte aan en u zult versteld staan.
Informeer of kom vrijblijvend langs op bovenstaand adres.
Bezoek nu ook onze website www.vandevreede.nl
Emailadressen zijn: jaap@vandevreede.nl en jos@vandevreede.nl

Van de Vreede Bedrijfskleding
Bezoekadres:
Oude Rijksweg 19L-19M
4413 NK Krabbendijke
Postadres:
Postbus 15, 4413 ZG Krabbendijke
T (0113) 50 24 73 - F (0113) 50 12 96
GSM 06 - 53 83 97 82
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Hoekman Boekhandel Plus
Voor al uw boeken en kantoorartikelen

Hoekman Cadeau & Woonaccessoires
De Riverdale Inspiration Shop

met het complete Riverdale assortiment 
van sfeervolle woonaccessoires...

U bent van harte welkom
in onze winkels.

Wij helpen u graag...

Noordzandstraat 34 - Yerseke 
Tel. (0113) 57 29 07, fax (0113) 57 38 73

* Tuinbeplanting * Blokhutten 
* Kamerplanten * Meststoffen
* Bestrating * Cadeau-artikelen
* Potten/manden * enz.
* Tuingereedschap
* Tuinhout
* Vijvermateriaal

Grintweg 79 - 4401 ND Yerseke
Tel. 0113 - 57 20 75

verkoop@tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

www.tuincentrum-nieuwenhuijse.nl

* Tuingereedschap

* Vijvermateriaal
Ook voor al uw

tuinontwerp,

aanleg en onderhoud 

van uw tuin!

Uw Tuinvakman
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Nieuws uit de Zeeuwse Statenfractie 
van de SGP
Terugblik verkiezingen
Aan ons de taak als Statenfractie om u als lezer van ‘Een Vaste Koers’ een aan-
tal dingen te vertellen over het werk op provinciaal niveau. Op 2 maart waren er 
verkiezingen. Dat brengt altijd veel veranderingen met zich mee. Mensen gaan, 
nieuwe mensen komen. Zo ook bij ons. We hebben afscheid genomen van ons 
gewaardeerd Statenlid Teun van Oostenbrugge. Zijn ‘opvolger’ Huub van Klinken 
kwam helaas niet in de fractie. We zijn van 5 naar 4 zetels gegaan. Hij woont nu 
wel de fractievergaderingen bij. Er stemden méér mensen op de SGP in Zeeland; 
1165 stemmen meer. In Reimerswaal haalden we 209 stemmen meer. Maar er 
was een hogere opkomst dan 4 jaar geleden. Dus méér stemmen, maar een zetel 
minder. We zijn echter blij met de stemmenwinst, dat mag duidelijk zijn. 
En dan is het de vraag of de partij mee mag doen bij de onderhandelingen voor 
een nieuw provinciebestuur. Dit bleek het geval te zijn. Inmiddels is dhr. Van 
Heukelom al weer ruim zeven maanden aan de slag als gedeputeerde in een 
nieuw college van Gedeputeerde Staten. Het college bestaat uit de volgende 
partijen: VVD, CDA, PvdA, SGP.

Krimp
Wat speelt er op dit moment in Zeeland? De laatste weken is er weer veel aan-
dacht voor de krimpgebieden in Nederland naar aanleiding van nieuwe cijfers. 
Zeeuws-Vlaanderen, Oost-Groningen en de Achterhoek zijn de drie grootste 
krimpregio’s in Nederland (volgens het Centraal Bureau voor de Statistiek). 
Zoals u wellicht weet, hebben we als provincie al veel aandacht besteed aan 
de veranderende bevolkingsontwikkeling in Zeeland. Er wordt veel gewerkt aan 
projecten om de leefbaarheid te verbeteren in het Zeeuwse. 
In Reimerswaal is de krimp nog niet te merken en dat zal volgens de cijfers 
voorlopig uitblijven. De Zeeuwse bevolking zal tot 2020 ongeveer stabiel blijven 
en daarna dalen. De bevolking in de gemeente Reimerswaal zal juist naar ver-
wachting tot 2030 constant toenemen. In 2030 zal de bevolking bijna 6% groter 
zijn dan in 2009. Deze groei staat in contrast met de daling van het inwoner-
aantal in Zeeland, waar een daling van ongeveer 2% verwacht wordt. Met name 
de gemeenten Hulst, Sluis, Veere en Vlissingen gaan krimpen. Opvallend is dat 
Reimerswaal niet ontgroend! Volgens de prognoses is er een balans tussen het 
aantal jongeren en ouderen. In het rapport van onderzoeksbureau Scoop kwam 
bovendien nog een mooi detail naar voren. Veruit de meeste inwoners (81%) 
van Reimerswaal voelen zich nooit of zelden onveilig. Het is fijn als inwoners 
hun leefomgeving waarderen. 
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Vlaketunnel
Soms kunnen er ook problemen ontstaan in de leefomgeving. Denk maar aan 
de problemen rond de Vlaketunnel. In het weekend tijdens de afsluiting van de 
tunnel ontstonden er lange files aan beide zijden. Politie en brandweer heb-
ben Rijkswaterstaat met klem verzocht om de tunnel op zaterdag een aantal 
uren open te stellen, zodat de filelengte af kon nemen. De SGP-Statenfractie 
maakt zich zorgen over deze situatie. Het mag duidelijk zijn dat de Vlaketun-
nel van groot belang is voor Zeeland. Zeeland moet het met name hebben van 
deze Oost-Westverbinding. De Noord-Zuidverbindingen zijn in onze provincie 
niet berekend en bedoeld voor grote verkeersstromen. De Vlaketunnel en de 
A58 zijn eigendom van het Rijk. We kunnen als Staten weinig concrete dingen 
doen. Wel hebben alle Statenfracties in de commissievergadering aangegeven 
richting Rijkswaterstaat dat er een structurele oplossing moet komen in geval 
van calamiteiten. Want het is gebleken dat de omleidingsroutes de nodige knel-
punten geven. Dat zal u niet zijn ontgaan.  

Schorebrug
Er is weer veel media-aandacht voor Schorebrug, een mogelijke locatie voor 
een nat bedrijventerrein dichtbij het kanaal. De provincie Zeeland heeft in mei 
2009 aangegeven dat de plannen voor de aanleg van een nat bedrijventer-
rein niet meer doorgingen. Vanuit de gemeenteraad werd tegen de voorstellen 
gestemd. Het bedrijfsleven heeft een aantal maanden terug het initiatief geno-
men om opnieuw onderzoek te doen naar de ontwikkeling van een havenge-
bonden bedrijventerrein bij Schorebrug. Het is immers een mooie locatie: nabij 
water, spoor en weg. Het Reimerswaalse college van B&W ziet geen belemme-
ring om over 'ontwikkelingen van binnenhavens in Midden-Zeeland' te praten. 
Onze fractie is van mening dat het bedrijfsleven zelf het initiatief moet nemen 
en niet de provincie. Dit gaat anders ten koste van het draagvlak. Nadat er 
voorstellen komen vanuit het bedrijfsleven, zal de politiek er zich over moeten 
buigen en een afweging maken. Wel blijft binnenvaart in Zeeland een speerpunt 
voor de SGP-Statenfractie en zal waar mogelijk gestimuleerd moeten worden!
Lobby
Onze Commissaris van de Koningin, mevr. Peijs laat van zich horen! Teveel 
rijksdiensten zijn in de loop der jaren uit Zeeland vertrokken. Dat moet stoppen. 
Peijs: ‘Sinds eind jaren negentig zijn uit Zeeland 20 rijksdiensten vertrokken. 
Daarmee zijn structureel 1600 arbeidsplaatsen verdwenen. In geld uitgedrukt is 
de Zeeuwse economie er 160 miljoen euro armer van geworden.’ Peijs roept de 
regering op om de reorganisaties van het rijk juist zoveel mogelijk te laten bij-
dragen aan versterking van de economie en werkgelegenheid in gebieden die 
kampen met bevolkingsdaling. Dus niet weghalen, maar diensten erbij. Het zou 
mooi zijn als de marinierskazerne (nu nog in Doorn) naar Vlissingen kan komen. 
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Ze grapte: ‘Michiel de Ruyter heeft het korps mariniers uitgevonden. Dus de 
mariniers komen naar huis.’ 
Zoals u merkt, spelen er veel dingen in onze provincie. Als fractie willen we ons 
inzetten voor Zeeland. Wij gaan daarom hard aan de slag om de punten uit ons 
verkiezingsprogramma te realiseren. Mocht u vragen hebben, dan zijn wij altijd 
bereid om u te woord te staan. U kunt contact opnemen via onze fractiemede-
werker, Harold van de Velde. (h.vd.velde@zeeland.nl) 

Harry van der Maas
Statenlid
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De Voordeligste Keukenspecialist!

WWW.PELMAKEUKENS.NL
Drager van het Keurmerk Kwaliteit Keukenbranche
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Verslag SGP-Jongerenavond
30 september 2011 
Voorzitter Martin Slootweg opende de avond met het laten zingen van psalm 
103 vers 2 en het lezen van Johannes 5 vers 1 t/m 14. Na een gebed en een 
korte overdenking over het gelezen Schriftgedeelte hield mw. Bakker van de 
NPV haar inleiding over orgaandonatie. 
Ze begon met het noemen van een aantal stellingen: ‘alle delen van het lichaam 
kunnen gedoneerd worden?!’ ‘iedereen kan orgaandonor worden?!’ en ‘kan een 
14-jarige organen doneren?!’
Er zijn veel vragen rondom orgaandonatie en weinig antwoorden. Het is voor 
iedereen een persoonlijke beslissing om wel of geen orgaandonor te zijn. We 
kunnen daarvoor allerlei argumenten hebben die doorgaans in de loop der 
jaren veranderen, doordat we een andere mening krijgen. Hoe kijken we tegen 
orgaandonatie aan wanneer we ziek zijn? Voor iedere ziekte is bijna wel een 
medicijn, maar hoe denken we als er geen medicijnen meer helpen en een 
donororgaan nodig is? Mag alles wat kan? 
Wat zegt God over orgaandonatie? 
God heeft ons richtlijnen gegeven in Zijn Woord, hoe wij te leven hebben en 
hoe wij met ons lichaam dienen om te gaan. Zo staat in zondag 40 (HC) dat 
we ons niet moedwillig in enig gevaar moeten 
begeven. Geldt dat ook voor orgaandonatie? 
Orgaandonatie is afhankelijk van de situatie. 
Wat doe je als je zus of je broer een orgaan 
nodig heeft? Dat zijn keuze’s die je dan vooral 
biddend moet nemen. Vraag dan maar wat 
zou God willen in de gegeven omstandighe-
den.
Wat komt er allemaal bij kijken voor je een 
orgaan mag ontvangen? Er zijn verschillende 
criteria om te doneren en om te ontvangen. 
Eén van de criteria is dat de bloedgroepen 
overeen komen.
Mw. Bakker gaf aan dat de meeste mensen 
die de NPV benaderen zelf geen principiële 
bezwaren hebben tegen doneren, maar ze 
hebben wel vaak emotionele bezwaren. Ze 
sloot haar bijdrage af met een gedicht: 
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‘Niemand weet wat leven is, alleen dat het gege-
ven is.
En dat van dit geheimenis, God het begin en het 
einde is’.

Na de pauze gaf Jeroen van Setten, in een soms 
technisch, goed verhaal aan wat er allemaal 
gebeurt als je een orgaan mag ontvangen. Hij 
heeft zelf ervaren wat het is om een orgaan aan 
te nemen. Eerst van zijn vader en later van een 
onbekende. Jeroen heeft tot zijn 16e jaar een 
normaal leven gehad. Vanaf zijn 16e, 17e levens-
jaar ging hij op controle in het ziekenhuis. Daar bleek dat zijn nieren niet goed 
werkten. Hij moest toen gaan nadenken over niertransplantatie. Zou hij gaan 
leven met een nieuwe nier of moest hij altijd gaan dyaliseren? Hij heeft toen 
gekozen voor het ontvangen van een nier. Uiteindelijk bleken zijn vader en opa 
op de meeste criteria hetzelfde te scoren als hij. 

Uiteindelijk bleek dat zijn vaders nier het best overeen kwam. Die nier heeft hij 
op 23 mei 2006 ontvangen. Na 1 week mocht hij naar huis. Hij was toen nog wel 
moe. Vanaf de tweede week had hij een geheel nieuw leven. Hij was niet meer 
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moe. Zijn ouders moesten hem zelfs afremmen. Toen is hij ook een nieuwe 
opleiding (verpleegkunde) gaan doen.
In januari 2008 ging het weer mis. Hij moest toen o.a. overgeven. Dat is één van 
de afstotingsreacties. De nier deed het toen nog maar voor 30%. In september 
2008 volgde er een tweede afstoting. Daardoor stopte de nier met de werk-
zaamheden. Uiteindelijk kreeg hij op 8 april 2009 een nieuwe nier, waarvan hij 
niet weet van wie hij deze gekregen heeft, omdat dat via een kruisingsschema 
is gegaan. Zijn opa heeft toen een nier afgestaan, maar deze heeft Jeroen dus 
niet gekregen. 
Jeroen vertelde ook nog over zijn beleving tijdens zijn ziek zijn. Zijn keuze voor 
het ontvangen van een nier stond vast omdat het nodig was. Thuis werd er veel 
over gesproken.
Hij ervaart dat hij kracht van Boven heeft gekregen tijdens de hele periode van 
ziek zijn. Nu kan hij het leven weer positief inzien. 

Na de beantwoording van enkele vragen door beide sprekers, besloot wethou-
der Sinke de avond met het laten zingen van psalm 147:2 en gebed. 

Frits Baaijens

Heb je deze SGP Jongerenavond gemist??? Geen nood… op D.V. 1 december 
2011 organiseren we weer een SGP Jongerenavond, in de raadszaal van het 
gemeentehuis te Kruiningen! 
Jong en oud is hartelijk welkom! En neem allemaal je vrienden of vriendinnen 
mee!

Kijk voor meer informatie op: reimerswaal.sgp.nl/jongeren



24

Dirk van der Hoeven 
Voorhoute 1

4416 BS Kruiningen
Tel. 0113 - 27 74 44
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Een actuele gebeurtenis
Kort geleden werden we onaangenaam verrast met het fenomeen ‘illegale 
houseparty’s in de open lucht in Reimerswaal’. In de zomertijd zijn er groepen 
van mensen die zich verzamelen op plaatsen in de buitenlucht of ook wel onder 
grote viaducten. In korte tijd, met behulp van de moderne communicatiemid-
delen mobiliseert men enorme mobiele geluidsinstallaties samen met vele per-
sonen die hier ‘gehoor’ aan willen geven. Het geluidsvolume is onvoorstelbaar! 
Ik heb er even dicht bij gestaan; het dreunt door je hele lijf. Het is ook mijlen 
ver in de omtrek te horen, en als je dan ‘in’ de windrichting woont is dat niet zo 
leuk, als je bij nacht en ontij daarmee wordt lastig gevallen. Door bewoners van 
Bath werden wij hierop attent gemaakt. Men benadrukte het storende element 
van geluidsoverlast in de nachtelijke uren, maar ook dat de zondag daarmee is 
gemoeid. Dit is natuurlijk zeker voor ons een aangelegen punt. Tijdens de coalitie-
onderhandelingen is door ons ingezet op ‘zondagsrust’. In het coalitieakkoord 
staat dan ook letterlijk: ‘De coalitie respecteert de identiteit van de gemeente 
Reimerswaal, met specifieke aandacht voor de zondagsrust. Een verdere aan-
tasting hiervan wordt afgewezen!’ De ongewenste activiteiten vinden plaats op 
een terrein bij de Grensweg, het zogenaamde ‘smokkelpaadje’. Op internetsites 
werd deze locatie als zeer geschikt aangeprezen, alsmede dat er vele honder-
den personen geherbergd kunnen worden. 
Wij hebben actie ondernomen door het stellen van schriftelijke vragen aan het 
college en tevens aangedrongen om daartegen op te treden. Dit zijn illegale 
activiteiten waarvoor geen vergunning is verleend, terwijl allerlei ongewenste 
neveneffecten niet denkbeeldig zijn. Door verschillende media is ruimschoots 
aandacht geschonken aan deze ontwikkelingen.
In goed overleg met de zogenaamde driehoek: burgemeester, politie en officier 
van justitie is tot aanpak gekomen van de ongewenste activiteiten.
Er is ingezet op, bij constatering van aktiviteiten op dit gebied, onmiddellijk vertrek 
van de betrokken organisatoren. Gebeurt dat niet, dan volgt inbeslagname van 
installaties en worden betrokkenen bekeurd. Regelmatig is door de politie opge-
treden op verschillende plaatsen. De consequente aanpak is effectief gebleken, 
het ontmoedigingsbeleid heeft er toe geleid dat men z’n geluk elders beproeft.
Dat niet iedereen het hiermee eens is bleek wel uit de vele, soms onthutsende 
reacties. Het opkomen voor de Naam des Heeren en Zijn geboden roept weer-
stand op bij vele mensen die daar op verdrietige wijze uiting aan geven.
Wij zullen echter alert blijven om ook in dezen uitvoering te geven aan het door 
de coalitie vastgestelde beleid. We zijn dan ook dankbaar dat daarvoor in Rei-
merswaal nog draagvlak is.
U groetend, V. Janszen
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Beleid begraafplaatsen in Reimerswaal
De SGP wil een goed begraafbeleid met acceptabele kosten voor iedereen.
Er is altijd naar gestreefd om een kostendekking van 45% te hebben: maar 
vanaf 2006 is dat percentage niet meer gehaald.
Een reden temeer voor de gemeente om dit goed te bekijken hoe hier mee 
omgegaan moet worden in de toekomde tijd.
In de raadsvergadering van 25 november 2008 is een beleidsvisie voor begraaf-
plaatsen vastgesteld door de gemeenteraad.
Er zijn toen voorstellen gedaan:
Verlenging recht in rekening te brengen.
Vaststellen voor grafrechten of gebruik.
Verwijdering van monumenten als verlengen van de rechten niet plaats vindt.

De SGP streeft een hoog kwaliteitsniveau na ten aanzien van beheer en onder-
houd van onze begraafplaatsen.
En de SGP is zeker niet voor ruimen van de graven. Daar staat de gehele raad 
achter!
Echter met dien verstande dat er wat aan het kostenaspect gedaan moet wor-
den om dit nader te bekijken.
Een nieuw toekomstig beleid.
In de themaraad van 20 september 2011 is hierover met elkaar van gedachten 
gewisseld en zijn er voorstellen gedaan hoe we hier mee om zullen moeten 
gaan in de toekomst, om de kosten op redelijk niveau te brengen.
Wij houden toch vast aan die kostendekking van 45%.
Dat houdt in dat het toekomstig beleid zo gehanteerd gaat worden.

Om in de toekomst genoeg begraafcapaciteit te hebben, wil de gemeenteraad 
de methode, zoals in Krabbendijke uitgevoerd, gebruiken. Dat houdt in: door 
middel van ophoging van het oude gedeelte kan er opnieuw worden begraven.
Dat geeft minder kosten dan het aanleggen van een nieuwe begraafplaats. 
Let echter wel: de grafrust in het onderliggende gedeelte van een graf mag niet 
verstoord worden.
Deze methode, die op Krabbendijke toegepast is, zal op andere begraafplaat-
sen in de toekomst gebruikt gaan worden.
Om daar aan te voldoen zijn de Reimerswaalse begraafplaatsen ingedeeld in 
drie compartimenten, nl:
een gedeelte met graven tot 1972.
een gedeelte graven van 1972 tot nu
de graven van nu tot in de toekomst.
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Dus voor het oudste gedeelte –voor 1972.
Die datum komt voort uit een datum, kort na de gemeentelijke herindeling van 
1 januari 1970.
Per die datum, 1 januari 1972, is de verordening van Kruiningen in werking 
getreden voor heel de gemeente Reimerswaal.
Op Rilland-Bath is er nog een mogelijkheid van uitbreiden, op de gronden van 
de volkstuinen. Op andere kernen is geen grond voorradig naast de bestaande 
begraafplaatsen.
Daar kan gedacht worden aan verhoging als dat aan de orde is. De grafstenen 
die daar aanwezig zijn, worden op precies dezelfde plaats terug gezet.

Voor het begraven in Reimerswaal zijn twee mogelijkheden.
Particulier graf
Algemeen graf

Particulier graf: wordt uitgegeven voor een periode van 25 jaar grafrecht.
Na 25 jaar kan het grafrecht verlengd worden met 10 jaar. Wanneer men dat niet 
wenst, vervalt het grafrecht.
De gedenksteen wordt door de gemeente verwijderd, maar de stoffelijke resten 
blijven onaangeroerd.

Algemeen graf: wordt voor 10 jaar uitgegeven, kan wel verlengd worden na 10 
jaar. Verder zijn dezelfde regels van toepassing als bij een particulier graf.

De kosten van een algemeen graf:
Begraafrecht: €   285,70
Onderhoud: €   379,10
Totaal: €   664,80

Kosten bij een particulier koopgraf:
Eigen graf: €   678,40
Begraafrecht: €   285,70
Onderhoud: €   379,10
Totaal: € 1343,20

Deze bedragen worden verhoogd met leges voor het plaatsen van een gedenk-
steen.
En bij begraven op buitengewone uren is de verhoging 5% op begraafrecht.

De kosten zijn best hoog om de laatste eer aan onze overledenen te geven, maar 
niet onacceptabel afgezet tegen de tarieven die in andere gemeenten gelden.
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Als SGP vinden we dat de begraafplaatsen goed onderhouden moeten worden.
Op een begraafplaats hoort netheid en rust te zijn, wat iedereen ook graag wil 
op onze begraafplaatsen.
Vandaar dat dit beleid ingevoerd gaat worden om de kosten in de hand te kun-
nen houden.
Voor meer informatie kan men altijd terecht bij afdeling gemeentewerken Rei-
merswaal, bij dhr. J.L. v.d. Parel.

Tot slot: we voelen dat dit een gevoelig onderwerp is voor iedereen.
Elke burger kan hier onverwacht mee te maken krijgen.
Daarom gaan we als SGP-fractie en ook heel de raad, en trouwens ook de 
betrokken ambtenaren, hier heel zorgvuldig mee om.

Oostdijk Dhr. M. Sinke
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verwerken administratie en loonadministratie • 
samenstellen jaarrekening • 
begeleiding automatisering fi nanciële administratie • 
belastingaangifte en fi scaal advies • 
advisering bij bedrijfsopvolging en herstructurering • 
fi nanciële planning • 
tijdelijk uitlenen van administratief personeel• 

DIELEMAN&SCHIPPER

Contact: Dick Lokerse AA 
of drs Jan Dieleman FB
Vierstraat 28 
4401 EA Yerseke
T 0113 - 34 03 82

Ook vestigingen in 
Sliedrecht en Barneveld

info@dielemanenschipper.nl
www.dielemanenschipper.nl

Bel voor een vrijblijvend gesprek tijdens kantooruren 
Dick Lokerse AA of drs. Jan Dieleman FB tel. 0113 - 34 03 82

U kunt natuurlijk ook onze website bezoeken

Techno Service ’s-Gravenpolder BV
Postbus 53 / 4430 AB ’s-Gravenpolder

Tel. +31 (0)113 312020

Fax +31 (0)113 312763

info@tsg.nl / www.tsg.nl

TSG is een modern, energiek en toonaangevend elektrotechnisch 
installatiebedrijf met 30 jaar ervaring in de industriële automatisering.

Als ISO gecertificeerd bedrijf is TSG actief in besturingstechniek, 
panelenbouw en industriële elektrotechnische installaties. Ook worden 
meet- en regelapparatuur van koel- en vriescellen volgens HACCP-normen 
door TSG getest.

Gespecialiseerd in: - besturingstechniek
 - panelenbouw
 - industriële elektrotechnische installaties
 - droog- en bewaartechniek
 - temperatuurkalibratie
 - IP-camerasystemen
 - brandmeldinstallaties
 - data-telecominstallaties
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Een nieuwe hoogspanningslijn
Elektriciteit moet er gewoon zijn. Burgers en bedrijven rekenen erop dat het 
stopcontact niet hapert. We gebruiken steeds meer computers, huishoudelijke 
apparaten en machines die op stroom draaien. Tegelijkertijd komt die stroom 
uit steeds meer verschillende landen en uit steeds meer verschillende bronnen. 
Om er voor te zorgen dat deze opgewekte energie kan worden verspreid is een 
uitgebreid, modern hoogspanningsnetwerk nodig. 
De nieuwe energiecentrales die in Zeeland zijn of worden gebouwd moeten wor-
den aangesloten op het landelijk netwerk van hoogspanningslijnen. Hiervoor is 
een uitbreiding van de huidige capaciteit nodig. De huidige 380kV-verbinding 
van Borssele naar 
de landelijke ring bij 
Geertruidenberg is 
vol. Hierdoor is het 
niet meer mogelijk 
om onderhoud te 
plegen zonder dat 
de productie bij 
de centrales wordt 
aangepast. 
Daarom is een 
nieuwe, extra hoog-
spanningsverbin-
ding noodzakelijk 
van Borssele naar 
Tilburg. Zuid-West 
380kV. En deze 
nieuwe lijn komt ook door de gemeente Reimerswaal te lopen. Op dit moment 
lopen er al twee lijnen door onze gemeente. De meest noordelijke lijn is de hui-
dige 380kV naar Geertruidenberg. Hier komt de nieuwe lijn pal naast te lopen. 
De meest zuidelijke bestaande lijn is een 150kV-lijn. Deze wordt afgebroken 
zodra de nieuwe lijn klaar is. Als alles volgens planning verloopt is dat D.V. eind 
2014. 
Normaal gesproken beslissen gemeenten via bestemmingsplannen over de 
ruimtelijke ordening in ons land. De aanleg van een nieuwe hoogspanningsver-
binding is echter een project van nationaal belang waarbij bovendien meerdere 
gemeenten en provincies betrokken zijn. Daarom wordt de zogenoemde rijks-
coördinatieregeling gebruikt. Deze regeling zorgt voor het versnellen en stroom-
lijnen van de besluitvorming. 

De stippellijnen zijn de tracés die verdwijnen, de donkere lijn is het tracé van de nieuwe
verbinding en de bestaande 380 kV-lijn.
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De kosten van de nieuwe verbinding worden in eerste instantie betaald door 
TenneT. Deze netbeheerder wordt ook de eigenaar van de nieuwe lijn. TenneT 
berekent deze kosten vervolgens door aan de distributiebedrijven via de ´trans-
portkosten´. Deze kosten worden vervolgens door de distributiebedrijven weer 
doorberekend aan alle bedrijven en inwoners die stroom afnemen. Uiteindelijk 
ziet u dit terug op de rekening van uw energieleverancier. 
Nieuwe hoogspanningsverbindingen van 150kV en lager worden tegenwoor-
dig veelal ondergronds aangelegd. Er is echter wereldwijd nog geen ervaring 
opgedaan met het ondergronds aanleggen van een 380kV-lijn over een groot 
aantal kilometers. TenneT kan dan de stabiliteit en de leveringszekerheid niet 
garanderen. Tevens treden er bij storingen lange hersteltijden op als de kabels 
ondergronds zouden liggen. Wel wil TenneT ervaring opdoen met ondergrondse 
kabels van 380kV en heeft daarom besloten om in Zuid-Holland een proeftra-
ject te starten van 20 km. Alle andere lijnen worden voorlopig nog bovengronds 
aangelegd.
Zijn hoogspanningslijnen schadelijk voor de gezondheid? Rond hoogspan-
ningslijnen ontstaan magnetische velden. Er is uitgebreid onderzoek gedaan 
naar de invloed van deze velden op de gezondheid van de mens. Daarbij wordt 
onderscheid gemaakt tussen korte- en lange-termijneffecten. Korte termijn-
effecten ontstaan wanneer iemand in de masten klimt en dicht bij de draden 
komt. Dan kan het zijn dat de werking van spieren en zenuwen door de elek-
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triciteit wordt verstoord. Echter nergens in Nederland kan men “per ongeluk” 
zo dichtbij komen dat deze effecten op gaan treden. Wat de lange termijnef-
fecten betreft, bekijken onderzoekers al tientallen jaren of het ongezond is om 
bij hoogspanninglijnen te wonen. Zij hebben niet kunnen constateren dat hoog-
spanningslijnen negatieve consequenties hebben voor de gezondheid. Op één 
uitzondering na. Er zou een zwak statistisch verband kunnen zijn tussen het 
wonen bij een hoogspanningslijn en een bepaalde vorm van leukemie. Echter, 
een oorzakelijk verband is nooit gevonden. Voor meer informatie zie ook: www.
rijksoverheid.nl.
Om een magneetveldzone zoveel mogelijk te reduceren heeft Tennet een nieuw 
type hoogspanningsmast ontwikkeld: de Wintrack. De Wintrack bestaat uit twee 
palen, waaraan de hoogspanningslijnen worden opgehangen. Door de draden 
gebundeld in een smalle zone naast elkaar op te hangen, wordt de magneet-
veldzone met meer dan 60 procent teruggebracht. Hierdoor wordt het mogelijk 
nieuwe verbindingen op een verantwoorde, innovatieve manier aan te leggen, 
met een minimale impact op mens en landschap. 
Er is een uitgebreid schadebeleid voor grondeigenaren of aanwonenden. Alle 
schade die door TenneT veroorzaakt wordt, wordt vergoed. Zodra het defini-
tieve tracé bekend is neemt Tennet contact op met alle eigenaren en overige 
rechthebbenden binnen de technische strook om over de gevolgen van de aan-
leg te praten. Verder bestaat er een wettelijke planschaderegeling die onder 
bepaalde voorwaarden schades vergoedt.
Wat heeft dit plan voor consequenties voor Reimerswaal? Dit plan is over 
het algemeen positief voor Reimerswaal. De nieuwe lijn komt parallel aan de 
bestaande, zodat er geen nieuwe straat ontstaat, en de oude 150kV-lijn wordt 
afgebroken. Dit betekent dat er straks maar één, weliswaar een brede, lijn door 
Reimerswaal loopt. Het afbreken van de 150kV-lijn heeft ook positieve gevolgen 
voor de industriegebieden Nishoek en De Poort. De bedrijven die er nu zitten, 
zijn straks hun beperkingen ten gevolge van die lijn kwijt en nieuwe bedrijven 
hoeven er geen rekening mee te houden. Ook voor nieuwe bestemmingsplan-
nen of bestemmingsplanwijzigingen is het positief dat er niet meer met de oude 
lijn gerekend hoeft te worden. 
Voor meer informatie, neem contact met de fractie of kijk op www.Zuid-
West380kV.nl

M. Bruinooge
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Actie geldig t/m 01-02-2012 Langeville 17, 4401 GL Yerseke - tel. 0113 - 57 42 57 - www.anneliquemode.nl

Tegen inlevering van deze

advertentie ontvangt u

20% KORTING
op onze hoeden en kleding!

GROENTE • FRUIT • ZUIVEL • DELICATESSEN

Lepelstraat 2  •  4401 EB Yerseke  •  0113 - 57 65 50  •  0113 - 57 65 53  •  www.vershoek.versvooru.nl

Haal uw verse dingen bij de groente-, 
fruit-, zuivel- en delicatessen specialist!

Verse groenten en fruit, heerlijke 
zuivelproducten en wat dacht u van 

vers gebrande nootjes,
een vers gesneden stuk kaas,

en als apperatief een heerlijke wijn!

In onze slijterij:  sterke drank, voor ieder wat wils!

Bij ons verkrijgbaar!
Bestel bij ons uw KERSTPAKKETTEN

en RELATIEGESCHENKEN,
om uw personeel en klanten

te verrassen.
Vraag bij ons naar de mogelijkheden 
om uw eigen wensen te realiseren…!
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Van een raadslid...
Geachte lezers,
Er is mij gevraagd een stukje te schrijven. Het is voor mij als nieuw raadslid de 
eerste keer. Wat moet je schrijven, wat is interessant? Ik wil maar schrijven over 
de ervaringen die ik als raadslid in deze eerste periode opgedaan heb. 

Financiën
Bij het aantreden van de raad was er al een bezuinigingsronde van ca. 1 mil-
joen euro doorgevoerd. En direct na het aantreden in de raad werd er een 
nieuwe bezuinigingsronde in gang gezet. De bezuinigingscommissie die zich 
hierover gebogen heeft, deed een voorstel aan het college, wat voor het over-
grote deel overgenomen werd. Al snel kom je er dan achter dat het verschil-
lende bevolkingsgroepen raakt, want die schrijven de raad aan, of maken 
gebruik van het inspraakrecht tijdens de raadsvergaderingen. Graag zou je 
dan ieders wensen invullen maar dat gaat gewoon niet. Wat er niet is, kun je 
niet geven. Dit voorjaar werden we opnieuw geconfronteerd met een bezui-
nigingsvoorstel van ons nieuwe minderheidskabinet van ca. 1 miljoen euro. 
Dat er in Nederland bezuinigd moest worden onderschrijf ik natuurlijk, maar 
als je er in mee moet beslissen is het een heel andere beleving. Zeker als het 
over zaken gaat die de Staatkundige Gereformeerde Partij aangaan. De laatst 
genoemde bezuinigingen zijn niet meer door de bezuinigcommissie behan-
deld omdat het heel duidelijk was dat de tering naar de nering gezet moest 
worden. Daarom hebben we er als raad voor gekozen om het college van 
Burgemeester en Wethouders eerst zelf een voorstel te laten doen. Het col-
lege heeft het verwerkt in de Programma begroting 2012-2015. De aanbie-
dingsbrief van het college begint met: In grote lijnen heeft het samenstellen 
van deze begroting in het teken gestaan van reeds genomen en verder-
gaande bezuinigregels. Een zinsnede als deze in de eerst alinea van zo’n 
stuk spreekt boekdelen.

Poggen
Kunnen SGP raadsleden poggen? Antwoord: ‘ Ja, we hebben er zelfs een cur-
sus voor gevolgd. Als fractie hebben we een verzoek ingediend voor een cursus 
snel lezen bij de Raadsgriffier, om zo op een effectieve manier te leren om snel 
lange raadsstukken door te nemen. De cursus bestaat uit 3 avonden. De eer-
ste avond waren we met 5 raadsleden van de SGP-fractie aanwezig. In totaal 
waren er10 raadsleden als cursist aanwezig. De eerste avond ging over het 
effectief opdelen van de stukken, POG: probleem, oplossing, gevolg; dus kun-
nen we nu poggen door deze stelling toe te passen.
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De molen van Krabbendijke
De molen blijkt oud en in slechte staat van onderhoud te zijn. In de laatste opi-
nievergadering is deze zaak ruimschoots behandeld, aan de hand van een lang 
rapport waarin allerlei mankementen naar voren werden gebracht en met een 
voorstel voor een reparatie met een bedrag van zevenenveertigduizend euro. 
Het leek de fractie goed eerst grondig uit te zoeken wat de uiteindelijke kosten 
zijn om de molen in een acceptabel onderhoudsniveau te krijgen. Daarbij is een 
feit dat we in september 2010 ook een behoorlijk bedrag extra aan reparatie 
van de molen hebben moeten besteden. De SGP-fractie heeft een amende-
ment ingediend om eerst een gedegen onderzoek te doen naar diverse aspec-
ten van de molen in Krabbendijke. Dit houdt in dat de molen van Krabbendijke 
voor een korte periode stil moet blijven staan, totdat helder is wat de kosten 
zijn. Dit amendement van de SGP-fractie is op de raadsvergadering van 27 
september 2011 unaniem aangenomen door de raad.

Tot slot, het raadswerk is mooi om te doen. We hopen zo als SGP-fractie iets te 
kunnen betekenen voor onze achterban. Wij kunnen dit ook alleen door Hulp en 
kracht van Boven, waar we allen om mogen vragen.

Jan Murre
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Informatieavond project MeerWaarde
Woensdagavond 12 oktober jl. werd een info-avond gehouden betreffende het 
nieuw te bouwen multifunctionele centrum te Waarde.
Er waren naar schatting zo’n 100 mensen aanwezig in het huidige Dorpshuis 
aan de Mauritsstraat. Dhr. A.H. Cornelisse van de dorpsraad opent om 19.35 
uur met een welkomstwoord en geeft daarbij een opsomming van 110 overleg-
gen, die in de vorm van een Projectgroep, een Stuurgroep, een Regiogroep, 
informatieavonden, raadsvergaderingen etc, allemaal aan dit project voorafgin-
gen.
Op 27 september jl. gaf de gemeenteraad eindelijk groen licht voor project 
MeerWaarde. Er is een budget van 2,3 miljoen euro beschikbaar.

Het woord was vervolgens aan wethouder de Kunder die de vertegenwoordigers 
van de deelnemende partijen van plan MeerWaarde nl: gemeente Reimerswaal 
en R&B-wonen voorstelde; hij vroeg een warm applaus voor de heren Corne-
lisse en Paalvast van de dorpsraad van Waarde, die heel veel pionierswerk heb-
ben verricht. Vervolgens gaf de wethouder een korte terugblik en een toelichting 
op de huidige stand van zaken waaruit het gehele plan MeerWaarde bestaat: 
nl. een Dorpshuis 
met voyer en 
uitgebreide keu-
ken, een hal/ont-
moetingsruimte 
met toiletgroep; 
een gymzaal 
met kleedacco-
modaties, extra 
zaalruimte voor 
het plaatselijk 
muziekcorps en 
de biljartvereni-
ging; verder een 
supermarkt en 
12 woonapparte-
menten, eventu-
eel met zorg. Met 
diverse instanties 
(Ter Weel en huis-
artsen) worden 
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nog oriënterende 
gesprekken gevoerd 
over de invulling 
van die zorg; over 
de mogelijkheid 
om 1 of meerdere 
appartementen om 
te bouwen tot klas-
lokaal of peuter-
speelzaal behoort 
ook tot de moge-
lijkheden omreden 
dat de basisschool 
D’n Akker ook in de 
toekomst verder zal 
groeien.
Wat de supermarkt 
betreft, verricht R&B wonen acquisitie naar een exploitant, die invulling gaat 
geven aan de toekomstige vierkante meters voor de supermarkt. Daarover is 
nog niet veel bekend.
Kortom, een enorm mooi project wat de kern Waarde klaar maakt voor de toe-
komst, alleen al om de leefbaarheid te optimaliseren.

Ten aanzien van de planologische procedure meldt wethouder De Kunder te 
verwachten, dat er eind 2011, begin 2012 een ontwerpbestemmingsplan ter 
inzage wordt gelegd, waarmee de officiële bestemmingsplanprocedure begint. 
Het is de bedoeling dat het complex er voor 1 januari 2014 staat. Mevr. Van den 
Dikkenberg raadt iedereen aan de berichtgeving hieromtrent goed te volgen via 
Reimerswaal Informatie (RI) en de gemeentelijke website. Ook kunnen vragen 
bij haar gesteld worden. Bovendien kan men zich via de gemeentelijke website 
abonneren op een attenderingsfunktie van bekendmakingen in het postcode-
gebied van Waarde.
Voor de tijdelijke huisvesting van de activiteiten, die nu in het Dorpshuis plaats-
vinden, is onderdak gevonden in de voormalige kerk van de Gereformeerde 
Gemeente aan de Havenstraat. De huidige buurtsuper krijgt een tijdelijk onder-
komen in het Hervormd-Centrum aan de Koninginneweg.
Ten aanzien van de toewijzingsprocedure van de 12 appartementen geeft dhr. 
Dutour Geerling (manager wonen) bij R&B nadere tekst en uitleg. Het gaat om 
12 huurwoningen in de sociale huursector met een afmeting van standaard 90 
m2, geheel naar de eisen van deze tijd uitgerust met o.a. woonkamer met open 
keuken, een tweede toilet, een logeer/hobbykamer en een ruime berging. De 
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huurprijs exclusief  servicekosten zal rond € 550,– komen te liggen en is afge-
stemd op huurtoeslaggrens.
De energiekosten liggen doorgaans tussen de € 70,– en € 80,– per maand, 
uiteraard afhankelijk van het individuele stookgedrag.
Hoe komt men voor zo’n seniorenappartement in aanmerking?
In de hal liggen folders en inschrijfformulieren, inclusief uitleg over de toewij-
zingsprocedure. Bij getoonde interesse neemt R&B wonen zelf contact op met 
de inschrijver. Dit alles gebeurt op het aantal verzamelde punten die de geïnte-
resseerde nodig heeft om in aanmerking te komen.

Onder de inwoners van Waarde en direct betrokkenen van het Dorpshuis leven 
nog wel wat vragen. Dhr. Paalvast van de dorpsraad gaat vervolgens met micro-
foon de zaal in en ontvangt de volgende vragen:

Wanneer gaan we er iets van merken?
Dhr. Sandee (Manager R&B wonen) meldt, dat er eerst een bouwteam gefor-
meerd zal worden, waaruit een aannemer geselecteerd wordt. Op de website 
van R&B zal alle relevante informatie te vinden zijn. De voortgang van het pro-
ject is mede afhankelijk van het indienen van zienswijzen.

We raken iedere keer meer kwijt in Waarde zoals bijv: de bank, de bibliotheek, 
de huisarts, het consultatiebureau, etc. terwijl er toegezegd is dat de gemeente 
naar de kern zou toekomen; komen er nog een aantal zaken terug?
Mevr. Vermuë antwoordt, dat er diverse gesprekken hebben plaatsgevonden 
met de huisartsen; zij wensen toch het spreekuur in Waarde te beëindigen 
omdat er weinig animo voor is. Op huisbezoek gaan is dan efficiënter. Met de 
GGD is de gemeente nog 
in gesprek over het con-
sultatiebureau, maar een 
vaststaand feit is dat veel 
ouders naar een ander 
consultatiebureau gaan 
in andere kernen, bij-
voorbeeld waar men zelf 
werkt. Voor Waarde geldt 
echter, dat het consulta-
tiebureau daar geen zit-
ting meer gaat houden 
in de toekomst, puur en 
alleen omdat het aantal 
cliënten te gering is en 
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dan ook te duur wordt. Voor wat betreft de bank: dit is geen gemeentelijke taak 
en valt en staat met het aantal transacties. Wellicht komt er nog een chipknip. 
De gemeente is daar nog over in gesprek met de Rabobank.

Legt de Gereformeerde Gemeente nog beperkingen op ten aanzien van het 
gebruik van het voormalig kerkgebouw en is er voldoende bergruimte?
De dorpsraad zal zich hierover buigen en voor elke plaatselijke vereniging of 
club een passende oplossing in dat gebouw bedenken.

Er wordt geïnformeerd naar parkeerruimte nabij het nieuwe MeerWaarde?
Momenteel zijn er 23 parkeerplaatsen voorzien. Voor parkeerruimte geldt een 
norm waaraan gewoon voldaan zal worden, aldus mevr. Van den Dikkenberg.

Blijven beide basisscholen (CBS D’n Akker en OBS D’n Bogerd) op Waarde 
bestaan?
De heer Soffers van OBS D’n Bogerd antwoordt dat dit vooral zal afhangen van 
het aantal leerlingen. Beneden de dertig leerlingen zal het een moeilijke zaak 
worden, maar als het aantal rond de 40 blijft, ziet het SOM (Stichting Samen 
Onderwijs Maken) wel mogelijkheden om de school open te houden.

Is er wel voldoende animo voor de 12 appartementen?
Gezien het groeiend aantal senioren is dit wel de verwachting. Als er geen 
accommodatie wordt aangeboden is er uiteraard ook geen vraag.

Uit hoeveel woonlagen gaan de 12 appartementen bestaan?
Dhr. Sandee van R&B meldt dat het complex uit 2 woonlagen zal bestaan nl. 
een 1e en 2e verdieping.

Welke zorg gaat Ter Weel aanbieden?
Wethouder De Kunder antwoordt dat de gemeente nog in gesprek is met Ter 
Weel en daar kunnen op dit moment nog geen mededelingen of toezeggingen 
over gedaan worden. Maar we komen in de toekomst met de zorg naar de men-
sen, alleen al om de mensen langer in hun vertrouwde omgeving te laten.

Na om 21.00 uur aan het einde van de avond te zijn gekomen, wordt er aan de 
buitenkant van het Dorpshuis een publicatiedoek onthuld, waarop de samen-
werkende partijen en subsidieverstrekkers staan vermeld onder de titel: Samen-
werken aan MeerWaarde.

M.W. Sinke, Waarde
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